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El Govern té previst realitzar una
segona emissió de deute públic
tot just arribi el moment de can-
cel·lació de la que va començar
ahir. Així ho va explicar el minis-
tre de Finances, Pere López, du-
rant la sessió d’ahir del Consell
General, en resposta a una pre-
gunta del president del grup par-
lamentari d’Andorra pel Canvi,
Eusebi Nomen. López va afirmar
que, igual que l’actual, l’operació
a realitzar l’any vinent –a partir
del novembre– també té la garan-
tia dels bancs de quedar-se les
lletres que no subscriguin els par-
ticulars. La discussió va generar,
una vegada més, moments de
tensió entre el conseller i el mi-
nistre, i també amb el síndic, Jo-
sep Dallerès, que fins i tot va ma-
nar callar el líder d’ApC.

Nomen volia saber el motiu pel
qual el projecte de pressupost per
al 2011 no inclou cap partida per
retornar els 100 milions d’euros
de l’emissió de deute públic ac-
tual i tan sols preveu 2,7 milions
per abonar els interessos (3,5%)
quan caldrien, al seu entendre,
uns 3,2. “No tindrien el permís
per pagar-los. Se’ls han deixat o
no els pensen tornar”, va assegu-
rar el parlamentari massanenc,
que va afirmar que “això genera
una important inseguretat per a
l’inversor”.

López va defensar que “el pres-
supost conté les previsions sufi-
cients per fer front a les necessi-
tats, inclosos els rendiments de
les lletres”. El ministre va admetre
que hi ha “una xifra inferior” pel
que fa als interessos, però va
apuntar que “hi ha d’altres parti-
des en les quals tindrem excés de
crèdit” i per tant es podrà solu-
cionar. També va justificar que els
100 milions a tornar “no han de
figurar en cap lloc”, perquè l’ope-
ració “té una voluntat de conti-
nuïtat” i “la cancel·lació es farà el
mateix dia de la nova emissió i hi
haurà un efecte neutre en el pres-
supost”. 

QÜESTIONS DES DE CR
Els consellers reformistes també
van interessar-se per la qüestió.
Tant Conxita Mora com Joan Ga-
briel van interrogar el ministre

sobre quines garanties es tenien
que aquesta segona operació de
deute públic es completaria. Ló-
pez va afirmar que, tot i que el
desig del Govern és que els prin-

cipals subscriptors de les lletres,
tant de l’actual emissió com de la
que es faci d’aquí a un any, “si-
guin ciutadans i empreses parti-
culars”, l’executiu s’ha assegurat

que “el que no es compri ho aga-
faran les entitats de crèdit i no
s’exclou que ho puguin vendre
d’altres formes”. El polític social-
demòcrata va destacar la necessi-

tat d’aquestes mesures, ja que “el
deute actual està disparat i sos-
tingut només per la banca andor -
rana, amb una concentració que
fa inajornable buscar altres for-
mes de finançament”. 

El conseller reformista Daniel
Armengol va demanar a López si
estava garantit que la CASS recu-
peraria la inversió que realitza en
aquesta emissió. En aquest cas, el
síndic va argumentar que la
qüestió no entrava dins de la pre-
gunta urgent formulada per No-
men i, per tant, va quedar sense
resposta.

GABRIEL PÉREZ
Andorra la Vella

El Govern durà a terme una segona
emissió de deute públic l’any vinent
López justifica que el pressupost no inclogui el retorn dels 100 milions en lletres del tresor perquè es farà
una nova operació quan finalitzi l’actualSEl ministre assegura que també està garantida pels bancs
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L’eurodiputat
Raül Romeva
defensa el
tripartit català
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“El pressupost conté 
les previsions suficients
per fer front a les
necessitats”

“Aquesta situació
genera una important
inseguretat per a
l’inversor”

Eusebi Nomen

“No tindrien el permís
del Consell per pagar.
Se’ls han deixat o no 
els pensen tornar”

PRESIDENT GRUP PARLAMENTARI D’APC

Pere López

“La cancel·lació es 
farà el dia de la nova
emissió. Tindrà efecte
neutre en el pressupost”

MINISTRE DE FINANCES

QUÈ HAN DIT

MÉS

CR i ApC van votar en contra de di-
ferents crèdits extraordinaris. Es
van refusar les demandes per a la
construcció d’una galeria de ser-
veis al túnel d’Envalira, el trasllat
de terres del túnel de la Tàpia i les
polítiques actives d’ocupació.

L’abstenció de CR va permetre
aprovar el crèdit per a l’expropiació
de l’Hotel Rosaleda, mentre que
ApC, al·legant que “s’estalvia d’al-
tres partides”, va donar suport a la
llei per a les actuacions d’urgència
a l’edifici de Radio Andorra.

Els tres grups parlamentaris van
votar a favor del projecte de llei
que serveix per adaptar la legisla-
ció a la sentència del Tribunal
Constitucional sobre l’assistència
lletrada des del primer moment de
la detenció.

CRÈDITS REFUSATS

‘NO’ AL FINANÇAMENT DE LES
POLÍTIQUES ACTIVES D’OCUPACIÓ

HOTEL ROSALEDA I RADIO ANDORRA

AVANÇA L’EXPROPIACIÓ 
I LES OBRES D’URGÈNCIA

JUSTÍCIA

VISTIPLAU A LA NOVA LEGISLACIÓ
PER A L’ASSISTÈNCIA LLETRADA

El ple va aprovar per assentiment
l’adhesió al conveni de l’ONU sobre
el canvi climàtic. També va ser unà-
nime el suport als canvis del codi
de duana, per adaptar-se a la nova
normativa europea, i en el regla-
ment del Consell General.

MEDI AMBIENT

SUPORT UNÀNIME AL CONVENI
SOBRE EL CANVI CLIMÀTIC


